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PM 2009:8 RI (Dnr 003-5301/2007) 

 

 

Märkesåret 1809 – insatser för att stärka samhörigheten mel-

lan Sverige och Finland 
 

 

Borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

1. Inriktningen för stadens arbete med Märkesåret 1809 godkänns i enlighet 

med vad som redovisas i denna promemoria. 

2. Stockholms stad åtar sig värdskapet för middagen under framtidskonferensen 

samt upplåtelse av lokal för konferensen. Finansiering sker inom ramen för 

stadsledningskontorets budget. 

3. Kulturnämnden får 0,5 miljoner kronor för insatser i samband med Märkes-

året. Finansiering sker genom Central medelsreserv: 2. Till kommunstyrel-

sens förfogande för oförutsedda behov. 

4. Kulturnämnden, stadsarkivet får 0,7 miljoner kronor för insatser i samband 

med Märkesåret. Finansiering sker genom Central medelsreserv: 2. Till 

kommunstyrelsens förfogande för oförutsedda behov. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Sten Nordin anför följande. 

 

Ärendet 

 

Sverige och Finland skall år 2009 uppmärksamma freden i Fredrikshamn 1809 – 

Märkesåret 1809 - som är samlingsnamnet på en rad initiativ i både Sverige och Fin-

land. Stockholms stad bidrar ekonomiskt med 1,2 miljoner kronor samt med värd-

skapet för en middag under framtidskonferensen och lokaler för konferensen. 

 

Beredning 

 

Ärendet har initierats av stadsledningskontoret i samråd med kulturförvaltningen och 

stadsarkivet. 

 

Mina synpunkter 

 

Syftet med Sveriges insatser under Märkesåret är att stärka samhörigheten mellan 

Sverige och Finland. Det ska ske dels genom att kunskapen om de båda ländernas 

gemensamma bakgrund, värden och utvecklingsmöjligheter fördjupas hos en bredare 

allmänhet, dels genom att konkreta steg tas ifråga om samarbete på centrala områden. 

Stockholms stad bör medverka i Märkesåret, då det på samma sätt som det finns na-

turliga band mellan Sverige och Finland också finns band mellan Stockholms stad 

och Helsingfors stad. Stockholms stads deltagande i Märkesåret 1809 sker genom att 
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kulturnämnden och stadsarkivet får särskilda medel. Därutöver står Stockholms stad 

för konferenslokaler och en middag i samband med framtidskonferensen. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår kommunstyrelsen besluta följande 

1. Inriktningen för stadens arbete med Märkesåret 1809 godkänns i enlighet med 

vad som redovisas i denna promemoria. 

2. Stockholms stad åtar sig värdskapet för middagen under framtidskonferensen 

samt upplåtelse av lokal för konferensen. Finansiering sker inom ramen för 

stadsledningskontorets budget. 

3. Kulturnämnden får 0,5 miljoner kronor för insatser i samband med Märkes-

året. Finansiering sker genom Central medelsreserv: 2. Till kommunstyrelsens 

förfogande för oförutsedda behov. 

4. Kulturnämnden, stadsarkivet får 0,7 miljoner kronor för insatser i samband 

med Märkesåret. Finansiering sker genom Central medelsreserv: 2. Till kom-

munstyrelsens förfogande för oförutsedda behov. 

 

 

Stockholm den 15 december 2008 

 

STEN NORDIN 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
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ÄRENDET 

 

Sverige och Finland skall år 2009 uppmärksamma freden i Fredrikshamn 1809 – 

Märkesåret 1809 - som är samlingsnamnet på en rad initiativ i både Sverige och Fin-

land. I Sverige leds arbetet av en nationalkommitté under utrikesministern och under 

nationalkommittén finns en exekutivkommitté som leds av landshövdingen i Stock-

holms län. Stockholms stad bidrar ekonomiskt med 1,2 miljoner kronor samt med 

värdskapet för en middag under framtidskonferensen och lokaler för konferensen. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har initierats av stadsledningskontoret i samråd med kulturförvaltningen och 

stadsarkivet. 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 20 november 2008 har i huvud-

sak följande lydelse.   

 

Det finns starka skäl för Stockholms stad att medverka i Märkesåret. Det finns naturliga och 

flerhundraåriga band mellan Sverige och Finland, men också mellan Stockholms stad och 

Helsingfors stad. De båda länderna har en lång gemensam historia och med rörlighet av män-

niskor mellan Sverige och Finland som bestått in i våra dagar. 

 

Stadsledningskontoret föreslår att staden avsätter 0,7 miljoner kronor till kulturnämnden, 

stadsarkivet och 0,5 miljoner kronor till kulturnämnden, kulturförvaltningen för särskilda 

insatser under Märkesåret. Därutöver föreslår kontoret att staden svarar för upplåtelse av 

Stadshusets lokaler till konferensen samt för konferensens middag. 

 

Framtidskonferensen Sverige och Finland i EU och världen 

Enligt länsstyrelsens arbetsplan för Märkesåret bör det utnyttjas för att också understryka den 

nya svensk/finska gemenskapen i Europa och globalt. En större framtidskonferens med le-

dande företrädare för bl.a. politik, ekonomi och akademi kan erbjudas en plattform både för 

att manifestera det som görs och för att peka framåt. Särskilda grupper bör inför konferensen 

förbereda nya steg i de svensk/finska relationerna. 

 

Staden bör spela en aktiv roll genom att erbjuda Blå Hallen och Gyllene Salen som en given 

inramning till mötet.  

 

Det ger då utrymme att lyfta lokal nivås syn på det europeiska samarbetet. Man skulle kunna 

tydliggöra det partnerskap som staden har med Helsingfors genom att lyfta fram de olika 

samarbeten som görs idag inom till exempel Baltic Metropols insatsområden samtidigt som 

man initierar nya samarbeten.  

Näringslivet i de båda länderna har många beröringspunkter. Det bör uppmärksammas under 

den planerade framtidskonferensen.  

 

Medias medverkan är av central betydelse för hela Märkesåret. Det gäller både nyhetsmedia 

och kulturmedia. Framtidskonferensen torde generera viss medial uppmärksamhet. Exekutiv-

kommittén har etablerat kontakter med Sveriges Radio och Sveriges Television. 

 

Ansvaret för stadens engagemang i Framtidskonferensen bör åvila stadsledningskontoret och 

Stockholm Business Region. 
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Finska inslag i Kulturfestivalen 2009 

Under Kulturfestivalen 2009 skulle finska eller finsk-svenska artister kunna ingå i program-

met. Kulturfestivalgeneralen undersöker möjligheten och har inlett diskussioner med Helsing-

fors Festspel som pågår parallellt med Kulturfestivalen. Underhållningen skulle eventuellt 

kunna ”streamas” till Helsingfors och presenteras för helsingforsarna direkt via storbild på en 

central plats förslagsvis Narinken-torget. AB Stokab skulle eventuellt kunna tillfrågas att 

sköta den tekniska lösningen. Underhållning i Helsingfors skulle på liknande sätt kunna un-

derhålla stockholmarna under Kulturfestivalen. 

 

Samarbete mellan Helsingfors och Stockholms stadsmuseer 

Kulturdirektören har gett i uppdrag till Stockholms stadsmuseum att undersöka möjligheten 

att samarbeta med sin motsvarighet i Helsingfors kring Märkesåret. Arbetet har inletts. 
 

Litterära program i Kulturhuset 

Ytterligare ett förslag är att inom Kulturhusets verksamhet anordna litterära program/aftnar 

med svensk-finska författare såsom till exempel Monika Fagerholm som belönades med Au-

gustpriset år 2005 för "Den amerikanska flickan" . En annan intressant åländsk författare är 

poeten Sanna Tahvanainen, ung och kontroversiell. 

 

Finländare i Stockholm 

Stadsarkivet kommer att ta fram ett informativt material om ”Finländare i Stockholm”. Mate-

rialet presenteras underhållande och lättillgängligt på en CD-rom och kan förslagsvis erbjudas 

till skolorna för den officiella punkten ”En dag i skolan”. 

 


